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– Пане Володимире, 
ще декілька років тому 
Асоціація роботодавців 
демонструвала завидну 
активність у суспіль-
но-політичному жит-
ті міста. Сьогодні про 
активність підприєм-
ців говорити складно. 
Думаю, для Вас це не 
таємниця, що дехто 
нинішню пасивність 
у діяльності організа-
ції пов’язує із входжен-
ням членів Асоціації у 
структуру нині діючої 
влади міста? Чи готові 
члени Асоціації нести 
відповідальність за ді-
яльність нині діючої 
міської влади?

– Я б не сказав, що Асо-
ціація не виявляє громад-
ської активності. Органі-
зація працює, а представ-
ники бізнесу виявляють 
завидну активність та іні-
ціативу як у громадському 
житті міста, так і держави. 
Просто змінилися суспіль-
но-політичні умови в Укра-
їні, а це в свою чергу десь 
внесло свої корективи у 
роботу Асоціації. Безпе-
речно, входження пред-
ставників бізнесу у владу 

Володимир Кришталь: «Політика завжди була 
мистецтвом можливого, а не бажаного, 
як дехто намагається це нині трактувати»

У неділю – День підприємця. ВІТАЄМО!
Шановні підприємці м. Борислава та смт. Східниці!
Прийміть найщиріші вітання зі святом – Днем підприємця!
Відзначення цього свята на державному рівні – це визна-

ння тієї ролі, яку відіграють сьогодні у розвитку вітчизняної 
економіки підприємництво і приватна ініціатива. Розвиток 
підприємництва і збільшення на цій основі надходжень до 
державної скарбниці дає можливість вирішувати низку 
найактуальніших соціально-економічних проблем, перед-
бачає зміцнення економіки, надає їй гнучкості, створює нові 
робочі місця.
Підприємці є наймолодшою соціальною групою україн-

ського суспільства. У нинішніх непростих обставинах вони 
конкретними справами засвідчили не тільки високу профе-
сійну готовність, активність і енергійність у налагоджуванні 
сучасних форм господарювання, але й високий рівень грома-
дянської свідомості та патріотизму. Підприємці міста були 
активними учасниками Революції гідності, а у сьогоднішніх 
умовах військового протистояння із Росією активно підтри-
мують вояків Української армії, забезпечуючи їх військовою 
амуніцією та продуктами харчування. Завдяки ініціативі та 
наполегливості підприємців невпинно зростає виробничий, 
технологічний і фінансовий потенціал міста Борислава. Сьо-
годні і малий, і великий бізнес – вагомий фактор соціально-
економічного розвитку міста. Робочі місця, якісна продукція, 
наповнення бюджету та державної скарбниці – ці найперші 
завдання, виконання яких гарантує стабільність у суспільстві, 
представники бізнесу нашого міста виконують гідно та чесно.
У переддень професійного свята від імені виконкому, де-

путатського корпусу Бориславської міської ради та від себе 
особисто надсилаю найщиріші вітання усім представникам 
великого, малого та середнього бізнесу міста Борислава та 
курортного селища Східниці. Бажаю усім мирного неба та 
значних успіхів у розвитку власної справи. Разом зі словами 
вітань висловлюю вам велику подяку за наполегливу працю 
та активну громадянську позицію, високий рівень професі-
оналізму, ініціативність, розуміння та участь у вирішенні 
проблем Борислава..
Зі святом вас, шановні підприємці! Хай мир, добробут і 

злагода будуть у кожному домі, у кожній сім’ї. Нових трудових 
здобутків вам в ім’я розквіту та на благо України!
Слава Україні!

Володимир ФІРМАН,
Бориславський міський голова.

*   *   *
Щиро вітаю із професійним святом – Днем підприємця – усіх 

підприємливих мешканців та гостей нашого селища, підпри-
ємців та наших бізнес-партнерів. У цей день слова вдячності 
адресуються енергійним, ініціативним людям, які зуміли ор-
ганізувати свою справу, втілити в життя нові ідеї та проекти, 
своєю невтомною працею активно сприяють поступальному 
розвиткові Східниці, а відтак і нашої Української держави.
Приватне підприємництво є важливим чинником економіч-

ного розвитку держави та зростання добробуту її громадян. 
Підприємці нашого міста – це сміливі, рішучі, ініціативні 
люди, які сьогодні не тільки створюють умови для власного 
добробуту і процвітання Східниці, але й надають допомогу 
українським воякам та тим, хто потерпів від проросійських 
сепаратистів – біженцям із Луганської та Донецької областей 
та окупованої Автономної Республіки Крим. Тож дозвольте, 
шановні підприємці, напередодні вашого професійного свята 
побажати всім вам миру та процвітання бізнесу, невичерпної 
енергії, натхнення і здійснення задумів, мудрості в справах, 
стабільності, добра й благополуччя. Щастя, здоров’я, миру і 
злагоди вам і вашим родинам!
Нехай Господь благословить вас і весь український народ 

на щастя, злагоду, мир і процвітання, непохитну віру в пере-
могу добра над злом та незламну волю на шляху утвердження 
нашої держави!
Слава Україні! Іван ПІЛЯК,

селищний голова Східниці.

зняло проблему вирішення 
багатьох питань, які були 
предметом обговорення на 
«круглих столах» чи пору-
шувалися підприємцями на 
зустрічах із керівництвом 
міста. Сьогодні усі проблем-
ні питання вирішуються 
кожним підприємцем без 
будь-яких затримок в залеж-
ності від його складності. 
Керівництво міста йде на-
зустріч місцевому бізнесу, 
розуміючи, що все можливе 
у плані економічного розви-
тку Борислава підприємці 
зробили і продовжують ро-
бити, виходячи із тих умов, в 
яких доводиться працювати. 
Сьогодні умови ведення 
бізнесу в Україні стали дуже 
жорсткими. Змінилося по-
даткове законодавство. При-
ватна ініціатива придавлю-
ється. Багато підприємців 
зменшили обсяги чи просто 
згорнули свою діяльність. 
Робочі місця скоротилися. 
Люди не мають грошей, а 
те, що вдається зекономити, 
віддають на підтримку ар-
мії. Такі сьогоднішні реалії 
українського життя. Це все 
позначається на діяльності 
Асоціації, як громадської 
організації, але аж ніяк не 

притуплює ініціативи під-
приємців. Хочу зауважити, 
що підприємці міста були 
активними учасниками 
двох податкових Майданів, 
Революції гідності і сьогод-
ні активно підтримують 
учасників АТО та надають 
фінансову підтримку Укра-
їнській армії. Для прикла-
ду, Бориславська швейна 
фабрика «Спецодяг» нещо-
давно закінчила пошиття 
першої великої партії вій-
ськового одягу, міський го-
лова Борислава Володимир 
Фірман, який, до речі, не 
припиняв членства в Асоці-
ації, за власний кошт при-
дбав для учасників АТО те-
пловізор. Значну фінансову 
підтримку українським 
воякам надають підприємці 
міста – Володимир Голо-
бутовський, Ігор Михаць, 
Андрій Ровенський, Степан 
Кость, Богдан Андрушко, 
Мар’ян Наминанік, Іван 
Голубицький. І цей перелік 
можна було б продовжувати 
і продовжувати. Практично 
усі члени Асоціації надають 
посильну допомогу Укра-
їнській армії та населенню 
східних областей, які по-
страждали від терористів.

– А як щодо відповідаль-
ності, пане Володимире? 
Я думаю, що для Вас не є 
таємницею, що невдово-
лення мешканців міста 
діяльністю міського го-
лови та депутатського 
корпусу наростає. А зна-
чна кількість депутатів 
та міський голова, як Ви 
самі зауважили, є члена-
ми Асоціації. Чи готова 
Асоціація нести солідар-
ну відповідальність за дії 
нинішньої влади? 

– Почну із того, що суть 
самого запитання лежить 
більше у політичній площи-
ні, аніж стосується діяльнос-
ті громадської організації 
підприємців та роботодав-
ців. Мушу зауважити, що 
Асоціація роботодавців є 
громадською організацією, 
яка захищає інтереси вели-
кого, середнього та малого 
бізнесу. Ми не політична 
партія, відтак метою нашої 
діяльності не є входження 
у владу. Тому говорити про 
політичну відповідальність 
Асоціації за діяльність влади 
за таких обставин, вважаю, 
по меншій мірі, некоректно. 

Шановні підприємці Борислава та Східниці. 
Ми знаємо, наскільки нелегкою є наша  праця. Ми 

знаємо, наскільки суттєво залежить від кожного з нас  
суспільний і економічний фундамент Держави. І в ни-
нішніх умовах нам доводиться справді нелегко. Але зна-
ємо, що іще важче нашим співгромадянам, бориславцям 
та східничанам,  які змушені рахувати кожну  гривню, 
щоб вижити у цей нелегкий час.  А тому  кожен з нас, як 
патріот країни, зобов’язаний  інколи поступатися влас-
ними інтересами, керуючись думкою про добробут своїх 
ближніх, своїх співгромадян. Наголошу, що більшість 
підприємців Борислава так і робить. Комусь зараз краще, 
комусь  складніше, але ми – єдиний народ і спільно муси-
мо перебути цей складний для України час. Ми – єдиний 
народ і завдяки цій єдності обов’язково переможемо.
А з нагоди свята хочу побажати усім підприємцям міс-

та успішного здійснення найсміливіших проектів, щоб 
все вдавалося, щоб все йшло  згідно запланованого, щоб  
здоров’я було у родинах і  всі добрі справи  в ім’я  нашого 
народу  колись повернулися добром і для нас. Так буде, 
в це віримо  і задля цього працюємо. 
Зі святом!

Володимир ГОЛОБУТОВСЬКИЙ,
підприємець, депутат Львівської облради.

Сердечно вітаю зі святом підприємця усіх своїх колег,  
партнерів та споживачів продукції Бориславської пекарні 
та кондитерського цеху Борислава та Східниці. Люди бачать 
тільки зовнішній бік  нашої праці. Але насправді це дуже 
складна робота, яка потребує чимало зусиль, енергії, недо-
спаних ночей. Це праця,  де немає вихідних чи відпусток, де 
кожен день «дарує» нові проблеми  і щодень потрібно шукати 
шляхи для їх вирішення. Тим більше зараз, коли Україна  
справді у стані війни із   московським  фашистським режи-
мом. Так, нам нелегко, як і всьому народу, але, як і увесь 
народ України,  ми прагнемо щось зробити і робимо багато 
для  тих людей, які  зі зброєю в руках стали на захист на-
шої незалежності. Як і для кожного співгромадянина, для 
нас  допомога Українській армії  – першочергове завдання. 
Переконаний, що спільно ми зможемо подолати усі  виклики  
сучасності  і наша держава  стане в один ряд із найрозвине-
нішими в економічному плані державами Європи.
Ми віримо в це. Ми працюємо задля цього. І тому ніякі 

вибрики хворого кремлівського керівництва не завадять 
нам досягти  обраної мети.
Зі святом вас, дорогі колеги! І нехай це свято стане для 

кожного з нас ще одним  кроком  на шляху до  великого 
майбутнього рідної землі. Ігор МИХАЦЬ,

підприємець, депутат міської ради.

Економіку нашого міста сьогодні важко уявити без 
підприємливих людей, які, започаткувавши і розви-
ваючи власну справу, взяли на себе відповідальність 
не лише за добробут своїх родин та родин найманих 
працівників, а й докладають максимум зусиль для 
того, щоб заможною стала наша держава.
Будучи однією з наймолодших соціальних груп 

українського суспільства, підприємці своїми спра-
вами засвідчили високу професійну готовність, ак-
тивність і енергійність у налагоджуванні сучасних 
форм господарювання. Завдяки ініціативі та наполе-
гливості підприємців невпинно зростає виробничий, 
технологічний і фінансовий потенціал Борислава.
Великий і малий бізнес нині є важливим фактором 

соціально-економічного розвитку міста. Робочі місця, 
якісна продукція, наповнення міського бюджету та 
Державної скарбниці – це ті найперші завдання, які 
представники бориславського бізнесу виконують 
гідно та чесно. Поряд із цим підприємці міста нада-
ють зараз суттєву фінансову підтримку учасникам 
антитерористичної операції, Українській армії та 
долучаються до вирішення багатьох загальноміських 
проблем, які без участі підприємців міській владі 
вирішити було б складно. Напередодні професій-
ного свята підприємців редакція попросила голову 
Асоціації роботодавців міста Володимира Кришталя 
відповісти на декілька запитань:

10-го ВЕРЕСНЯ, В СЕРЕДУ, О 14.00 В ПРИ-
МІЩЕННІ МУЗЕЮ „ДРОГОБИЧЧИНА” 

(актова зала відділу історії, вул. І. Франка, 32) 
відбудеться презентація довгоочікуваної книги – 
перевидання праці уродженця міста Борислава М. 
Д. Драґана „Українські деревляні церкви”. Книга 
складається з двох частин: перша – текстова, друга 
– ілюстративна, в якій представлено на світлинах 
1920-30-х років дерев’яна архітектура Галичини.
Михайло Драґан народився у містечку Тустановичі, 

яке згодом стало частиною м. Борислава Львівської 
області.
Презентацію проводить упорядник видання, канд. 

філос. наук, доцент Харківського національного 
університету ім. В. Н. Каразіна Савчук Олександр.

В презентації беруть участь митці та науковці 
Дрогобича: Л. Тимошенко, Є. Пшеничний, Л. Скоп, 
Б. Лазорак та ін.
Запрошуємо і Вас взяти участь!!!

Довідки за телефонами: 
095 4621810; 097 7695806.
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Початок нового навчаль-
ного року, здавалося б, зви-
чайна щорічна подія, та для 
вчителів і учнів перший 
день осені постає у пам’яті 
відлунням першого шкіль-
ного дзвоника. Цього дня всі 
навчальні заклади привітно 
відкривають двері для своїх 
вихованців, запрошуючи у 
Країну Знань. 

1 вересня зустріли по-
чаток навчального року 
всі школи нашого міста. 
Та цьогорічне свято Знань 
суттєво відрізнялося від 
попередніх. Навіть Держав-
ний гімн цьогоріч прозвучав 
по-новому. 
Традиційно урочисто зу-

стріли День Знань у ЗОШ 
№ 1. На шкільному подвір’ї 
панував галас та веселий 
дитячий сміх. Цього ран-
ку навіть сонце привітно 
всміхалося з неба. Та коли 
директор  школи  Марія 
Попівняк оголосила уро-
чисту лінійку відкритою 
і залунали слова «Ще не 
вмерла України ні слава, 
ні воля…», всі присутні 
виконали Державний гімн 
України. Марія Йосипівна 
привітала всіх вчителів, 
батьків та учнів з початком 
навчального року та оголо-
сила хвилину мовчання, 
щоб вшанувати усіх тих, хто 
віддав своє життя у боротьбі 
за цілісність України. На 
подвір’ї школи запанувала 
цілковита тиша… 
Коли розпочався шкіль-

ний концерт, зі святкової 
сцени, прибраної в синьо-
жовті барви, лунали при-

У ЗОШ № 1 продзвенів 
перший дзвінок

Невелика літня перерва, 
коли на подвір’ї нашого 
славного професійного лі-
цею панувала тиша. І от 
знову – все довкола гамір-
не, молодіжне, життєствер-
джуюче. Розпочинається 
новий навчальний рік, 
розпочинається життя. 
Поважні старшокурсники, 
які знають все і вся, і трохи 
несміливі першокурсники, 
яким ще тільки належить 
прилучитися до життя 
учнівської громади ліцею. 
А ще – батьки, схвильовані 
тим, що дочка чи син вже 
ступили на першу сходин-
ку самостійного життя. 
Ще вчора нібито – діти, а 
сьогодні вже ліцеїсти, які 
обрали професію, які зна-
ють, чого хочуть, і впевнено 
йдуть до своєї мети. Так, 
ліцей – дуже хороша життє-
ва школа. Адже опанована 
робітнича професія дає 
відчуття своєї значимості у 
цьому житті і відволікає від  
різноманітних непотріб-
них «захоплень» юності.  Я 
можу це стверджувати, бо 
й сам розпочинав життєву 
дорогу електрогазозварни-
ком, освоївши цю професію 
в одному з навчальних 
закладів Дрогобича. Гор-
джуся цим і донині. Бо, як 
сказала одна дуже розумна 
людина, для суспільства  
кожен професіонал-робіт-
ник набагато цінніший, 
аніж десяток клерків, які 
не знають нічого кращого, 
ніж свій письмовий стіл. 
Саме так. Наші робітники, 
які створюють матеріальні 
цінності, є золотим фондом 
нації, не в образу дуже  
високоосвіченим людям, 
які тільки користуються  
вже створеними матері-
альними благами. І тому  
перше вересня у нашому 
професійному ліцеєві, де 
розпочалося навчання для  
молодого покоління  наших 
робітників-професіоналів, 
є справжньою подією для 
міста. Тим більше, що вже 
незабаром Бориславський 

1-го вересня пролунав перший дзвоник нового навчального року
Професійний ліцей: стає до праці робітнича молодь

вітання, вірші та пісні від 
учнів школи. До сліз зво-
рушливим був образ за-
квітчаної дівчини-України, 
яка закликала всіх до миру. 
Присутніх на святковій 
лінійці від імені Борислав-
ської міської ради та від 
імені міського голови Воло-
димира Фірмана привітав зі 
святом керуючий справами 
виконкому Олександр Май-
сак, побажавши успіхів у 
новому навчальному році та 
мирного неба над Україною. 
Особливим це свято було 

для тих, хто вперше почув 
звук шкільного дзвоника 
та вперше переступив поріг 
школи. 95 першокласників 
у святкових вишиванках та 
з усмішками на обличчі за-
йшли у світлі класи на свій 
перший урок за шкільною 
партою. Та не менш важли-
вою урочиста лінійка була і 
для тих, хто востаннє почув 
звук першого дзвінка, адже 
зовсім скоро вони залишать 
шкільні класи та вирушать 
у самостійне життя.
І ось пролунав шкіль-

ний дзвінок, покликавши 
всіх учнів на перший урок. 
Школярі разом зі своїми 
другими мамами зайшли до 
школи, щоб знову з новими 
силами після довгих літніх 
канікул розпочати новий 
навчальний рік.
Тож бажаємо вам успіхів, 

відмінних оцінок та нових 
досягнень. Нехай дні на-
вчання будуть вписані зо-
лотими літерами у книгу 
вашого життя. 

Ірина ГЕРЯК.

професійний ліцей від-
значатиме своє сімдеся-
тиріччя.
Урочистість розпочала-

ся хвилиною мовчання у 
пам’ять про тих, хто поліг у 
війні із московським режи-
мом, захищаючи незалеж-
ність України. Кращим з 
кращих доручено від імені 
усього учнівського та педа-
гогічного загалу покласти 
квіти шани до стели, що 
встановлена у сквері Не-
бесної сотні у пам’ять про 
героїв України, які ціною 
власного життя скинули 
зловісний режим  Януко-
вича та  всіх бандитів, що 
були при ньому. 
Благословив зібрання 

декан  Бориславський , 
настоятель храму Святої 
Анни отець-доктор Роман 
Василів. Він наголосив, що 
наша молодь завжди має 
бути патріотами своєї кра-
їни і свого міста, а Господь 
завжди благословить наші 
добрі справи во ім’я рідно-
го народу і рідної землі. Всі 
спільно промовили «Отче 
наш» та «Богородице Діво».
Слово директорові про-

фесійного коледжу пану 
Ярославу Кирчею.

–  Знову вересень і знову 
ми зібралися разом, щоб 
отримати необхідні знання 
і спільно розбудовувати 
нашу Державу. Коли не-
щодавно мав розмову із 
одним високопосадовцем у 
Львові, то він мені сказав, 
що всі мають дякувати ви-
пускникам професійних 
училищ за те, що навіть 
в зоні АТО – це незамінні 
спеціалісти. Коли раптом 
ламається якась військова 
техніка і потрібно швидко 
змінювати позицію, то, 
власне, випускники наших 
професійних навчальних 
закладів вміють швидко  
полагодити той же танк 
чи БТР. Якби не вони то 
жертв на війні було б наба-
гато більше. І тому скажу, 
наголосив пан Ярослав, що 
професія, яку  ви освоюєте, 

дорогі наші учні, завжди 
була потрібною і завжди 
буде потрібна. За час на-
вчання ви станете справ-
жніми професіоналами, 
які дуже необхідні зараз 
нашій Батьківщині. Тому 
сьогодні хочу побажати 
всім учням добрих і гарних 
вчителів, а найголовніше 
– бажання стати справжні-
ми  майстрами у обраному 
фахові…
Найкращі побажання ви-

хованцям Бориславського 
професійного ліцею ви-
словив у короткому слові і  
директор міського центру 
зайнятості пан Анатолій 
Стецун.
Від імені міського Това-

риства української мови 
звернулася до ліцеїстів 
пані Люба Дадацька.

–  Ви зараз перебуваєте 
якраз в тому віці, коли 
людина усвідомлює, хто 
вона є і яке її призначен-
ня в цьому житті, обирає 
життєву дорогу, – сказала 
вона. – Час дуже нелегкий.  
Україна у стані війни із 
кривавим московським 
диктатором. Але всупереч 
тому, що Україною багато 
років керували люди дуже 
далекі від патріотизму, від 
розуміння того, що Україна 
має бути справді незалеж-
ною Державою у всіх аспек-
тах,  і робили все, аби зни-
щити нашу незалежність, 
Україна таки розбудилася. 
Розбудилася тридцятого 
листопада минулого року, 
коли російська імперія 
знову показала свій кри-
вавий зловісний оскал і 
за велінням Кремля були 
розстріляні на київському 
Майдані  молоді патріоти 
– такі ж, як ви. Ми зараз 
бачимо, що той агресор в 
особі фашистського режиму 
Путіна порушив усі Божі 
Заповіді. Але й донині у 
нас, у церквах московсько-
го Патріархату, моляться 
за ідеолога «руского міра» 
Гундяєва, донині  у нас, 
на нашій землі, не чужин-

ці, а  нібито громадяни 
нашої держави дотепер 
не зають, хто вони є. І це 
– трагедія. Так, у нашій 
історії завжди боротьба за  
визволення, за свободу  
супроводжувалася  кров’ю 
і жертвами найкращих 
синів і дочок народу. Ба-
чимо це і сьогодні. Але  
«Герої не вмирають!». Ми 
обов’язково переможемо. 
Вірмо у це, працюймо для 
цього. Обов’язок кожного 
з нас – відстояти свою 
людську і національну 
гідність. І тоді  зможемо 
обрати собі щасливе жит-
тя, щасливу долю і бути 
вільними людьми на віль-
ній землі. Дай Боже, щоб 
ми вистояли і перемогли.
Від Асоціації працедав-

ців Борислава привітав  
робітничу молодь нашого 
ліцею пан Мар’ян Нами-
нанік.

– Всі ви маєте розуміти, 
– наголосив він у своєму 
виступі, – що без ваших 
знань, без вашого бажан-
ня  досконало освоїти свою 
професію не обійдеться 
держава. Не на одних бан-
кірах і економістах трима-
ється світ, а на таких, як 
ви, що працею своїх рук 
створюють  матеріальну 
основу  свого народу, своєї 
країни…
А на закінчення  цього 

Свята знань у професій-
ному ліцеї міста  урочисто 
прозвучало «Боже, вели-
кий, єдиний, нам Україну 
храни…», як  благосло-
вення  і дороговказ  для 
молодої робітничої зміни 
на весь  наступний на-
вчальний рік.
На знімках: під час  

першовересневого свя-
та у професійному ліцеї 
міста.

Ігор ЮРИНЕЦЬ.
Світлини автора.

Свято першого дзвоника 
у ЗОШ № 3 цього року 
особливе – радісне і сумо-
вите, бо це день, в який 
«з журбою радість обня-
лась». Через трагічні події 
в Україні багато звичних 
традицій наповнились осо-
бливим змістом: урочисте 
виконання Гімну держави, 
синьо-жовті барви усюди: 
в композиціях букетів, в 
одежі дітей і дорослих; ви-
шиванки, віночки на голо-
вах випускниць – усе під-
креслювало: ми – українці, 
ми у своїй державі, на своїй 
землі, ми хочемо миру, ми 
молимося до Господа і про-
симо берегти Україну.
Саме такі слова звучали 

з уст гостей школи: отця 
церкви Успення Пресвятої 
Богородиці Миколи Пиш-
ковича, першого заступ-

ника міського голови пана 
Р. Дурбака. Гарячі та щирі 
слова-звернення до учнів 
пролунали і від батьків та 
педагогів.
А ще особливим цей день 

став для учнів ЗОШ № 3 
тому, що було освячено 
шкільну хоругву. Прапор, 
стяг, знамено, хоругва – це 
не просто елементи симво-
ліки. Це дух, поривання 
до бою, до знань, до всього 
світлого. Тому синьо-жовті 
прапори та стрічки особли-
во підкреслюють належ-
ність до українства. 
Уважно вслухались учні 

в слова отця Миколи, який 
освятив хоругву школи. 
Вагомість цього символу 
розумів кожен.
Очі школярів звернені 

до полотнища, яке віднині 
буде з ними у поступі та 

перемогах, бо хоругва – це 
душа  школи, це виражен-
ня того, що вони хотіли 
побачити на знамені: роз-
горнута книга, а на ній 
напис «ЗОШ № 3» – символ 
знань; вранішнє сонечко – 
це новий день, який кожен 
має наповнити корисними 
справами, а вгорі – Голуб 
миру – символ того, до чого 
прагне наша держава. А 
ще – колоски, польові квіти 
та український орнамент 
окруж.
До того ж, причетність 

до створення хоругви мали 
самі учні, які впродовж 
усього навчального року 
брали участь у проекті 
«Символіка нашої школи». 
Ескізи і пропозиції дітей 
були враховані у створенні 
основного варіанту хоруг-
ви, який було виготовлено 

під керівництвом учителя-
методиста О. Ридзанич. 
Щира подяка також тим, 
хто допоміг реалізувати 
проект: педагогу-органі-
затору О. Стефанчук, ме-
ценату І. Сороці, учителю 
трудового навчання І. Су-
хому.
Пролунав дзвоник. Хо-

ругву до приміщення шко-
ли вносять кращі учні. 
Віднині вона супроводжу-
ватиме школярів під час 
буднів і свят, буде джере-
лом натхнення і творчос-
ті, успішного навчання, 
здобутків  у праці і спорті.

Надія АГАФОНОВА,
вчителька україн-

ської мови та 
літератури ЗОШ № 3.

У третій загальноосвітній школі 
освячено шкільну хоругву

У Бориславі навчаються 
учні із зони АТО 

У понеділок у всіх закладах нашого міста пройшла уро-
чиста лінійка з нагоди свята першого дзвоника. Навчаль-
ні заклади після довгих літніх канікул знову прийняли 
школярів. Цьогоріч за шкільні парти Борислава сіли 3997 
дітей. З них 467 учнів вперше переступили шкільний поріг 
та розпочали своє шкільне життя. А тих, хто зовсім скоро 
покине школу та піде у доросле життя, 228.
Та не всі діти цього року змогли почути звук першого 

дзвінка. Адже там, де зараз тривають бойові дії за тери-
торіальну цілісність нашої держави, чути лише постріли 
та вибухи. 
Неоголошена війна на сході нашої країни не припиня-

ється, тому і зростає кількість біженців. Приймає втікачів 
із зони антитерористичної операції  і Борислав. Серед них 
є чимало дітей.
Тому цього навчального року школи нашого міста при-

йняли 30 дітей, які прибули до нас із Донецької та Луган-
ської областей. Вони вже влилися в шкільне життя та по-
чали здобувати знання у навчальних закладах Борислава.

Бориславський пожежний полігон 
готується до обласних змагань
З 11 по 12 вересня на Бориславському пожежному по-

лігоні будуть проходити обласні змагання з газово-захис-
ної служби. У змаганнях візьмуть участь всі підрозділи 
Львівської області.
Через тиждень після обласних змагань на пожежному 

полігоні міста відбудуться навчання, у яких будуть заді-
яні всі молоді фахівці Львівської області. Під час навчать 
буде проводитися підготовка новоприйнятих працівників 
та виконуватимуться вправи з гасіння амбар.
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Як і щорік, першовересень 
у нашій міській гімназії від-
святкували гідно. Із самого 
ранку гімназисти побували у 
храмі Святої Анни, де зібрані 
мощі сотень святих, які офі-
рували найсвятіше – власне 
життя задля Добра, задля 
утвердження найвищих мо-
ральних засад християнства, 
нашої віри. А після духовних 
настанов і благословення 
настоятеля храму отця-док-
тора Романа Василіва знову 
зібралися на подвір’ї міської 
гімназії, щоб з цієї першове-
ресневої урочистості розпо-
чати новий навчальний рік.
Своєрідним заспівом до 

свята стали  віршовані рядки 
ведучих:
І знову вересень ступив 
                  на наш поріг, 
Святкує свято вся наша
                              країна, 
Своє майбутнє – зміну
                              молоду
Благословляє нині 
                         Україна…
Все радісно і хвилюю-

че. Під тріумфальні звуки 
«Козацького маршу» вхо-
дять до гімназійного за-
галу «першачки». Їм ще 
вчитися і вчитися. А потім 
старшокласники вносять 
Державний прапор України 
та прапор  гімназії. З про-
никливим словом звернувся 
до молоді та поблагословив 
зібрання  священик храму 
Святої Анни отець Петро 
Підлубний.
Хвилина  мовчання  у 

пам’ять про героїв Небесної 
Сотні та тих наших воїнів, 
які у важких боях із  на-
йманцями нового, тепер 
уже кремлівського фюрера – 
Путіна, відстоюють на сході 
України  наше право на 
вільне життя, на майбутнє 
нашого народу. 
Слово – багатолітньому 

директору цього славно-
го навчального закладу 
Роксоляні Гарасимів, яка 
розповіла про основні на-
прями роботи педагогічного 
колективу та про конкретні 
досягнення цього навчаль-
ного закладу. А результати 
роботи педагогів гімназії 
справді дуже суттєві.
Минулоріч закінчили гім-

назійне навчання 46 учнів, з 
яких восьмеро були нагоро-

І знову – гімназійні будні

джені золотими медалями, 
четверо – срібними.  І за 
результатами ЗНО всі стали 
студентами вищих навчаль-
них закладів.
Минулого навчального 

року 51 гімназист став при-
зером другого етапу пред-
метних олімпіад, а сам на-
вчальний заклад посів пер-
ше місце у рейтингу шкіл 
міста. У Всеукраїнському 
конкурсі-захисті науково-
дослідницьких робіт учнів 
МАН гімназистка Христи-
на Підлубна посіла перше 
місце у Всеукраїнському 
етапі конкурсу. А Володи-
мир Герич – третє місце в 
обласному етапі цього кон-
курсу. Обидвоє вступили до 
«вишів» на пільгових умо-
вах. А Христині Підлубній  
встановлено президентську 
стипендію та відзначено 
її премією фонду підтрим-
ки обдарованих школярів 
депутата Верховної Ради 
Романа Ілика.
За успішну підготовку 

учнів до предметних олім-
піад відзначена робота 
педагогів: М. Рубан, Л. 
Панчишак, А. Цайтлер, Л. 
Славич, Н. Смик, Н. Не-
здойминога, Н. Щупак, В. 
Юзич, Ю. Борецького, Ж. 
Кропивницької, Н. Адике-
вич, І. Білик, Г. Гвоздець-
кої, В. Кудрич,  В. Сторон-
ської, І. Краснопольської, Л. 
Добромильської.
Переможцями другого 

етапу міжнародного кон-
курсу з української мови 
імені Петра Яцика стали  
троє наших гімназистів,  а 
ще троє – переможцями 
міжнародного конкурсу 
імені Тараса Шевченка. 
Проявили себе бориславці 
і в обласному конкурсі об-
разотворчого мистецтва, і 
у спортивних змаганнях 
різного рівня.
Однією із важливих скла-

дових навчально-виховної 
діяльності гімназії є участь 
учнів у міжнародних про-
ектах, зокрема, у польсько-
українському проекті «Єв-
ропа в моїй школі» та аме-
рикансько-українському 
проекті з обміну лідерами 
«Флекс»…

– У новому навчальному 
році, – наголосила директор 

навчального закладу, – за-
вдяки глибоким  патріо-
тичним переконанням та 
високому професіоналізмові 
педагогів гімназії ми і далі 
будемо результативно пра-
цювати над забезпеченням 
наших випускників конку-
рентоздатними знаннями 
стандартів європейської 
освіти…
Сердечно привітали гім-

назистів із початком нового 
навчального року міський 
голова Борислава  Воло-
димир Фірман, Почесна 
громадянка нашого міс-
та, учасниця національ-
но-визвольної боротьби 
за волю України в лавах 
Української Повстанчої 
армії Анастасія Закидаль-
ська, активіст громадського 
об’єднання «Самооборона» 
Роман Делінкевич. У висту-
пах всі вони наголошували 
на тому, що наша гімназія 
не тільки подає учням дуже 
високий рівень знань, але й 
виховує  справжніх патріо-
тів, пропагуючи невмирущі 
традиції таких патріотич-
них формувань, як УПА та 
Організація Українських 
Націоналістів. І власне на 
прикладі цих патріотичних 
формацій, гаслом яких було 
«Бог і Україна», зростає 
нове покоління  справжніх 
патріотів, для яких Україна 
справді вища понад все.
А далі було все, як ве-

деться. Прозвучали клятва 
гімназиста і славнозвісний 
«Гаудеамус» – студентський 
гімн багатьох поколінь мо-
лоді, адже більшість гім-
назистів у майбутньому 
стануть студентами вищих 
навчальних закладів. Да-
рували величезні букети 
квітів вчителям їхні вихо-
ванці, вірші і пісні на честь 
Свята знань читали та спі-
вали талановиті першачки 
і  старшокласники гімназії. 
І ось урочисто-хвилююча 
мить – прозвучав перший 
дзвоник цього навчального 
року і гімназисти вирушили 
кожен до свого класу на пер-
ший  урок «Україна – єдина 
країна».
На знімках: під час свя-

та у гімназії.
Ігор ЮРИНЕЦЬ.

Цьогоріч першовересне-
ве свято у середній школі 
№ 5 розпочалося трохи 
незвично – з хвилини мов-
чання. І цьому була причи-
на. Нещодавно бориславці 
провели у останню дорогу 
колишнього учня Артура 
Гулика. Він загинув на 
сході нашої держави, за-
хищаючи її суверенітет і 
цілісність. Загинув у роз-
квіті сил, нездійсненних 
мрій і сподівань. Директор 
школи Ігор Шишко нага-
дав присутнім ще декілька 
сумних подій, що були 
пов’язані зі школою, його 
колективом.
Подвір’я цвіло посміш-

ками, квітами, щирістю. 
Кращі учні школи, пере-
можці шкільних, обласних 
олімпіад Марко Аугустин, 
Роксолана Явір, Людмила 
Блищак, Маркіян Оліяр-
ник вносять Державний 
Прапор України і прапор 
школи.
Розпочинається урочис-

тість. Директор у своєму 
виступі з вдячністю і ша-
ною згадав спонсорів шко-
ли. Завдяки їхнім внескам 
зроблено ремонт примі-
щення, класи поповнилися 
новим обладнанням. Слова 
привітань на святі знань 
мали секретар міської ради 
Ігор Яворський, донька 
Першого Президента Го-
ловної Визвольної Ради 
Наталія Осьмак,  голова 
територіального комітету 
мікрорайону Тустанович 
Володимир Веприк тощо. 
Але, мабуть, найбільш 
щирими і безпосередніми 
були віршовані вітання, 
адресовані школі, випус-
кникам, батькам, рідній 
Україні, у виконанні най-
головніших винуватців 
свята – першокласників. 
Не все у них ладилося, 
але це ж вперше вони по-
трапили у такі обставини. 
Пройдуть роки і вони ста-

Свято мрій і сподівань

нуть повноправними госпо-
дарями школи, своєї долі. 
За це нинішні випускники 
подарували своїй зміні по-
дарунки.
Насамкінець настоятель 

церкви мікрорайону Тус-
танович отець Ярослав Хи-

мин освятив спортивний 
майданчик, обладнаний 
завдяки спонсорам.
Михайло ВИСОЦЬКИЙ.
На знімках: під час пер-

шовересневого свята.
Світлини автора.
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Володимир Кришталь: «Політика завжди була 
мистецтвом можливого, а не бажаного, як дехто 

намагається це нині трактувати»
Як громадянин, від себе 
особисто можу сказати, що 
мені багато речей у діяль-
ності нинішньої влади не 
подобається. Розбиті дороги, 
відсутність води та цілий 
комплекс невирішених жит-
лово-комунальних проблем 
дошкуляють мені так само, 
як і кожному мешканцю Бо-
рислава. Але це не дає мені 
підстав обливати брудом, 
принижувати чи навішува-
ти ярлики на інших людей, 
які за волею обставин чи 
бориславської громади по-
клали на себе важкий тягар 
відповідальності за долю 
міста. Політика завжди 
була мистецтвом можливо-
го, а не бажаного, як дехто 
намагається це нині тракту-
вати. Як голові громадської 
організації підприємців 
мені доводилося працюва-
ти із декількома міськими 
головами Борислава, і мушу 
визнати, що на долю Воло-
димира Фірмана випав най-
складніший період життя 
міста. Економіка «лежить», 
централізоване бюджетне 
фінансування зведене до 
мінімуму і практично май-
же рік країна знаходиться у 
стані глибокого внутрішньо-
го конфлікту, який спочатку 
мав характер боротьби із 
злочинною владою і набув 
ознак революції, згодом 
при безпосередній участі 
Росії переріс у внутрішнє 
військове протистояння, а 
нині набув ознак відвер-
тої війни із другою у світі 
військовою потугою. Ми, 
українці, за таких обставин 
не повинні тикати пальцем 
на невиконані передвиборчі 
обіцянки нинішньої влади, 
а бути єдиними, відстояти 
незалежність своєї країни, 
а вже потім братися за від-
родження економіки, під-
німати занепале житлово-
комунальне господарство, 
будувати дороги, зводити 
мости. Зараз найважливіше 
наше завдання – зберегти 
у місті спокій і відстояти 
Україну від зазіхань східно-
го агресора.

– Мені неодноразово 
доводилося чути дум-
ку, що Асоціація робо-
тодавців – це ще не всі 
підприємці міста. У Бо-
риславі, окрім Вашої 
організації, налічується 
ще декілька громадських 
об’єднань підприємців – 

cпілка та профспілка 
підприємців, Діловий 
клуб та низка інших ор-
ганізацій, куди увійшли 
представники борис-
лавського бізнесу. Чому 
Ви вважаєте, що маєте 
право говорити від імені 
усіх підприємців міста? 

– По-перше, я так не вва-
жаю, а про це говорять 
реєстраційні документи 
організації. Асоціація ро-
ботодавців на сьогоднішній 
день у Бориславі є єдиною 
організацією, яка згідно 
Закону України «Про соці-
альний діалог» має статус 
репрезентативної організа-
ції підприємців та робото-
давців міста. У нас, окрім 
Свідоцтва про Державну 
реєстрацію, є ще Свідоцтво 
про репрезентативність, 
видане відділенням На-
ціональної служби прими-
рення та посередництва у 
Львівській області, яке дає 
право відстоювати законні 
інтереси бориславських 
підприємців у всіх нині 
діючих структурах україн-
ської влади. Але навіть за 
таких обставин я жодного 
разу не дозволив собі ак-
центувати, що Асоціація 
є єдиним представником 
бізнесу у Бориславі. Ми 
завжди були відкриті до 
співпраці з іншими підпри-
ємницькими громадськими 
організаціями, адже перед 
нами стоять єдині завдання 
– захист інтересів підпри-
ємців та приватного бізнесу, 
а також створення сприят-
ливих умов для його розви-
тку. Асоціація роботодавців 
м. Борислава – це велика 
організація, яка об’єднує 
більше п ’ятдесяти юри-
дичних та фізичних осіб. 
Асоційоване членство в ор-
ганізації мають такі підпри-
ємства міста, як БЕЛМЗ, 
РЕМА, швейні фабрики 
«Спецодяг» та «Пролісок», 
Бориславське виробництво 
Долинського ГПЗ, а також 
багато інших середніх та 
малих підприємств міста. 
Організація дотримується 
демократичних принципів 
у своїй діяльності. Усі пи-
тання обговорюються на 
загальних зборах, після 
чого приймається виважене 
рішення.

– Сьогодні виробни-
цтво у Бориславі знахо-
диться у складній ситу-
ації. Чи бачить Асоціа-
ція роботодавців шляхи 
виходу із затяжної кри-

зи, у якій знаходяться 
бориславські підприєм-
ства та все українське 
підприємництво? 

– Хочу сказати, що Асо-
ціація роботодавців Борис-
лава входить в об’єднання 
роботодавців Львівщини. 
На обласному рівні не тіль-
ки Асоціація роботодавців  
Борислава, але й керів-
ники інших організацій 
роботодавців практично 
з усіх регіонів Львівської 
області ставлять питання 
щодо необхідності створен-
ня сприятливих умов для 
розвитку підприємництва 
перед центральними орга-
нами влади. Йдеться і про 
внесення змін у податкове 
законодавство, і про спро-
щення порядку залучення 
іноземних інвестицій, і про 
надання певних префе-
ренцій підприємцям, які 
займаються виробництвом 
та створюють нові високо-
технологічні робочі місця. 
Ці питання знаходяться по-
стійно у полі зору Асоціації 
роботодавців Львівщини 
та Федерації роботодавців 
України. Є надія, що під час 
реформування економіки 
нашої держави вони будуть 
враховані і приватна ініці-
атива отримає серйозний 
поштовх для розвитку. Сус-
пільство повинно усвідом-
лювати, що економіка ніко-
ли не запрацює по-новому 
без ґрунтовної зміни усієї 
законодавчої бази. І якщо 
ці зміни не відбудуться, то 
серйозних змін у нашому 
житті очікувати не слід.

– Що Ви маєте на ува-
зі, коли говорите про 
необхідність внесення 
змін у нині діюче зако-
нодавство?

– Зменшення податкового 
навантаження на бізнес. 
Повірте, кожен підприє-
мець хоче чесно працювати, 
сплачувати податки і отри-
мувати задоволення від сво-
єї праці. У Біблії сказано: 
«Заробив – віддай десяти-
ну». Ніхто із підприємців не 
виступає проти такого під-
ходу. Ми готові працювати 
і чесно сплачувати податки. 
Але коли із однієї заро-
бленої гривні вимагають, 
образно кажучи, віддати 
гривню двадцять державі, 
то виникає запитання, де 
взяти двадцять копійок. Це 
відповідно спонукає підпри-
ємців шукати якісь схеми, 
які дали б змогу зберегти і 
утримувати на плаву і ви-

робництво, і трудові колек-
тиви. Тому на всіх зустрічах 
ми принципово відстоюємо 
необхідність зміни підходів 
до формування бюджет-
ної політики та зміни по-
даткового законодавства 
на державному рівні. Без 
таких змін Україна ніколи 
не зможе побудувати кон-
курентноздатну економіку 
та стати повноправним чле-
ном Європейського Союзу. 

– Що  Ви хотіли б по-
бажати підприємцям 
та роботодавцям міста 
напередодні їхнього про-
фесійного свята?

– Найперше – миру та 
спокою! Ми переживаємо 
найскладніший період у но-
вітній історії нашої держа-
ви. Тому найперший і най-
святіший обов’язок кожного 
українця – відстояти нашу 
державу від злочинних 
зазіхань східного сусіда. А 
вже після цього будемо за-
кочувати рукава і братися 
усі разом за побудову якісно 
нової, демократичної, про-
європейської держави. До-
свід передових країн світу 
переконливо доводить, що 
спільна та нормальна ро-
бота бізнесових структур, 
приватних підприємців та 
влади є запорукою стабіль-
ності суспільства, поліп-
шення якості життя.
Розвиток підприємництва 

та збільшення на цій основі 
надходжень до державної 
скарбниці дає можливість 
вирішувати багато найак-
туальніших соціально-еко-
номічних проблем. Підпри-
ємництво здатне зробити 
кожну родину заможною, а 
країну – процвітаючою.
Щиро вітаю вас із про-

фесійним святом, шановні 
підприємці та роботодавці 
Борислава і Східниці. Від 
імені правління Асоціа-
ції висловлюю вам подяку 
за наполегливу працю й 
активну громадянську по-
зицію, високий професіона-
лізм та ініціативність.
Хай мир, добробут і зла-

года будуть у кожному домі, 
у кожній сім’ї і ніколи не 
полишають їх. Щиро бажаю 
усім вам подальших успіхів 
у підприємницькій діяль-
ності, її розвитку на благо 
і процвітання незалежної 
України, щастя і благопо-
луччя в особистому житті. 
Слава Україні!

Розмову записав
Петро МАГУР.

(Продовження . 
Поч.  на 1-й стор.).

Росія опинилася у най-
більш складному геополі-
тичному становищі за весь 
час свого існування з часів 
Кримської війни. Незважа-
ючи на останні бравурні ре-
ляції російських офіційних 
чинників щодо «міцності 
зовнішньополітичної по-
зиції Росії», аналіз наявних 
тенденцій дозволяє про-
гнозувати, що саме 2014 
рік, вочевидь, стане тим 
рубежем, який визначати-
ме ймовірний початок по-
ступових негативних змін 
у геополітичній ситуації 
навколо неї. Серед таких 
тенденцій можна наразі 
виокремити такі: 

– суттєве погіршення сто-
сунків зі США, країнами 
ЄС, Японією, Канадою;

– виключення Росії з «Ве-
ликої вісімки», поглиблен-
ня ізоляції в ООН та інших 
міжнародних структурах;

– відсутність одностайної 
підтримки анексії Криму 
серед країн СНД;

– згортання зв'язків з 
НАТО, посилення позицій 
Альянсу у Східній Європі 
(проти чого завжди ви-
ступала РФ) та початок 
переосмислення наявних 
засад та планів подальшої 
розбудови системи безпеки 
в країнах Заходу;

–  запровадження еко-
номічних санкцій з боку 
західних країн, у т. ч. 
розробка планів ЄС щодо 
зменшення енергетичної 
залежності від РФ (експорт 
нафти і газу становить 70% 
усього річного експорту 
Росії і формує 52% феде-
рального бюджету);

– виникнення серйозних 
ускладнень в російській 
економіці, модель якої 
базується на використанні 
енергетичних ресурсів для 
підвищення споживчого та 
інвестиційного попиту, та 
поява значних протиріч 
між окремими пріоритета-
ми в економічній політиці, 
насамперед в бюджетній 
сфері (оборонні та інфра-
структурні проекти і соці-
ально-економічні витрати);

– формування довкола 
Росії поясу відверто не-
дружніх для неї держав 
(Україна, Молдова, Гру-
зія), на територіях яких 
Кремлем було інспіровано 
утворення сепаратистських 
анклавів (тобто виникнен-
ня того самого «санітарно-
го кордону», проти якого 
постійно боролися СРСР 
та РФ);

– збільшення значення 
китайського фактору для 
РФ в усіх аспектах;

– виникнення напруги у 
відносинах з Туреччиною, 
внаслідок змін у балансі 
сил в Чорноморському регі-
оні та відновлення клімату 
недовіри у стосунках зі 
Швецією;

– підвищення побоювань 
щодо вірогідних експансіо-
ністських намірів Кремля 
серед країн, які межують з 
нею в Арктиці (Канада, Да-
нія, Норвегія, Фінляндія, 
Ісландія, Швеція, США);

– зростання загроз без-
пеці РФ на її південних 
кордонах, найбільш реаль-
ною з яких є дестабілізація 
ситуації в Афганістані та 
Центральній Азії після очі-
куваного виведення кон-
тингенту Міжнародних сил 
сприяння безпеці (МССБ) з 
цієї країни у 2014 році;

– виникнення необхід-
ності підтримання віднос-
но високого рівня росій-
ської військової присутнос-
ті у Автономній Республіці 
Крим, Придністров'ї, Осе-
тії, Вірменії, Таджикистані 
і Киргизстані;

– формування міжна-
родного іміджу Росії, як 
країни-агресора (країни, 
представника «іншого сві-
ту»), негативне ставлення 
до росіян за кордоном.
Найбільш небезпечним 

для Російської Федерації є 
те, що своїми недолугими 
діями її керівництво, вті-
люючи так звану «Доктри-

Геополітична пастка 
для Росії 

ну Путіна», фактично зруй-
нувало те комфортне без-
пекове середовище, яке іще 
досить недавно сприймало-
ся нею, як щось звичайне і 
вічне. Усе це виглядає, як 
відверта авантюра на тлі 
того, що у 2012-2013 роках 
Росія постійно позиціону-
вала себе у якості твердого 
прибічника післявоєнної 
міжнародно-правової сис-
теми. Вочевидь, кремлів-
ська верхівка, перебуваючи 
у полоні власних ідеоло-
гічних догм, і відверто на-
солоджуючись окремими 
успіхами у міжнародних 
справах (Сирія, Іран, Сно-
уден, перемога над Брюс-
селем в грудневій «битві 
за Україну»), вирішила, 
як свого часу Німецька 
імперія напередодні І Сві-
тової війни, що «один удар 
броньованого кулака» ви-
рішить усі внутрішні та 
зовнішні проблеми. Чим 
це закінчилося для цієї 
імперії, яку, до речі, на-
зивали ліберальною, добре 
відомо з історії. Можна 
констатувати, що сьогодні 
Росія опинилася у, мабуть, 
найбільш складному гео-
політичному становищі за 
увесь час свого існування 
з часів Кримської війни 
1853 – 1856 років. Не ви-
ключається й крах головно-
го модерного кремлівського 
проекту – Росія, як ново-
створений «полюс світу»/
держава-цивілізація зі сво-
їми «унікальними, консер-
вативними цінностями», 
та її можлива подальша 
дезінтеграція. Темп на-
громадження негативних 
чинників наразі прогнозу-
вати досить важко, однак 
навряд чи можна ставити 
під сумнів наявність сталих 
тенденцій, які свідчать 
про суттєве погіршення 
міжнародного становища 
Російської Федерації, оста-
точного знищення буфера 
безпеки навколо її кордонів 
(зокрема, можна згадати, 
що за радянських часів кор-
дони СРСР надійно при-
кривали держави-члени 
Варшавського договору). 
Вочевидь, вже у наступні 
роки російська влада буде 
змушена у терміновому 
порядку здійснювати за-
ходи з метою виправлення 
ситуації. Чи вдасться їй 
вирішити це надскладне 
завдання – покаже майбут-
нє. Для України це означа-
тиме подальше посилення 
непередбачуваності і агре-
сивності з боку путінського 
режиму. Слід очікувати 
й на добре організовані 
і сплановані провокації 
Кремля по дестабілізації 
ситуації у нашій державі, 
збільшення кількості і фор-
мату спроб, спрямованих 
на уповільнення курсу 
на європейську інтегра-
цію. Відповіддю на цей 
виклик має стати початок 
системних дій Києва на 
упередження можливих 
агресивних акцій з боку 
Москви. Механізмом такого 
упередження повинен ста-
ти постійний моніторинг 
дій російської влади у зо-
внішній та внутрішніх сфе-
рах, їхній усебічний аналіз, 
збір даних, необхідних для 
актуальних національних 
потреб України, та про-
гнозування можливих дій 
Москви у різних ситуаціях. 
Слід також продовжити 
курс на усебічне погли-
блення відносин з тими 
союзниками України, які 
мають політичну волю та 
відповідні можливості і 
можуть, у разі необхідності, 
надати нашій державі ді-
єву допомогу. 

Богдан ЯРЕМЕНКО,
голова правління 

благодійного 
фонду  «Майдан 

закордонних справ».

Втручання у діяльність суб’єктів 
господарювання буде обмежено 
Законом України від 22. 07. 2014 р. №1600 «Про внесення 

змін до деяких законодавчих актів України щодо обмежен-
ня втручання у діяльність суб’єктів господарювання», який 
опубліковано в газеті «Голос України» від 16. 08. 2014 р. № 
156, вносяться зміни до деяких законодавчих актів щодо 
обмеження втручання у діяльність суб’єктів господарю-
вання. Зокрема: 

– здійснення органом державного нагляду (контролю) 
щодо одного суб’єкта господарювання планових заходів 
державного нагляду (контролю) протягом одного планового 
періоду заборонено, якщо в цьому плановому періоді такий 
суб’єкт господарювання включений до плану здійснення 
заходів державного нагляду (контролю) іншого органу 
державного нагляду (контролю); 

– у разі, якщо суб’єкт господарювання на відповідний 
плановий період включений до планів здійснення заходів 
державного нагляду (контролю) одночасно кількох органів 
державного нагляду (контролю), відповідні планові заходи 
здійснюються органами державного нагляду (контролю) 
комплексно – одночасно всіма органами державного нагля-
ду (контролю), до планів здійснення заходів державного на-
гляду (контролю) яких включено суб’єкта господарювання; 

– під час проведення заходів державного нагляду (контро-
лю) не допускається вилучення у суб’єктів господарювання 
оригіналів фінансово-господарських, бухгалтерських та 
інших документів, а також комп’ютерів, їх частин, крім 
випадків, передбачених кримінальним процесуальним 
законодавством; 

– не допускається проведення протягом одного року більш 
як одного планового заходу державного нагляду (контролю) 
щодо одного суб’єкта господарювання. 
Крім цього, встановлено адміністративну відповідаль-

ність за порушення порядку здійснення державного на-
гляду (контролю) у сфері господарської діяльності, а саме 
Кодекс України про адміністративні правопорушення 
доповнено новими статтями: 

– стаття 16621 – за порушення встановленого порядку 
проведення державного нагляду (контролю) у сфері госпо-
дарської діяльності накладається штраф на посадових осіб, 
які здійснюють такий контроль, в розмірі від 50 до 100, при 
повторному порушенні – від 100 до 150 неоподатковуваних 

мінімумів доходів громадян; 
– стаття 18845 – невиконання законних вимог посадових 

осіб центрального органу виконавчої влади, що реалізує 
державну політику у сфері розвитку підприємництва, на 
посадових осіб накладається штраф у розмірі від 50 до 100, 
при повторному порушенні – від 100 до 150 неоподаткову-
ваних мінімумів доходів громадян. 
Закон набрав чинності з 17 серпня 2014 року. 

Фізичні особи-підприємці не сплачують 
військовий збір з доходів, отриманих 

від підприємницької діяльності 
Фізичні особи – суб’єкти підприємницької діяльності, 

незалежно від того, на якій системі оподаткування вони 
знаходяться, не сплачують за себе військовий збір із дохо-
дів, отриманих у межах їхньої підприємницької діяльності. 
Об’єктом оподаткування військовим збором є доходи: 
– у формі заробітної плати, інших заохочувальних і 

компенсаційних виплат або інших виплат і винагород, 
які нараховуються (виплачуються, надаються) платнику 
за трудовими відносинами; 

– у формі інших виплат і винагород, які нараховуються 
(виплачуються, надаються) платнику податків згідно із 
цивільно-правовими договорами; 

– у формі виграшу в державній і недержавній грошовій 
лотереї, виграшу гравця (учасника), отриманого від орга-
нізатора азартної гри. 
Військовий збір встановлюється тимчасово, до 1 січня 

2015 року. 
Ставка військового збору становить 1,5 відсотка від 

об’єкта оподаткування. 
Нагадуємо, з 03 серпня 2014 року набрав чинності Закон 

України від 31 липня 2014 року № 1621 «Про внесення змін 
до Податкового кодексу України та деяких інших законо-
давчих актів», яким, зокрема, встановлено військовий збір. 
З цим та іншими роз’ясненнями можна ознайомитися 

на офіційному веб-порталі Державної фіскальної служби 
України у Загальнодоступному інформаційно-довідковому 
ресурсі (дані роз’яснення у категорії 132). 

Бориславське відділення 
Дрогобицької ОДПІ

ГУ Міндоходів у Львівській обл.

ДПІ інформує:
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УКРАЇНА –  ПОЛЬЩА: перший успіх співпраці української 
Східниці та польського курортного містечка Полянчик

Наприкінці серпня у рам-
ках спільного міжнарод-
ного проекту «Полянчик і 
Східниця – використаймо 
разом наш туристичний та 
культурний потенціал для 
поліпшення конкурентоз-
датності Карпатських Бес-
кидів», що реалізуються в 
рамках програми транскор-
донного співробітництва 
Польща – Білорусь – Укра-
їна, відбулася знаменна 
подія: у польському курорт-
ному містечку Полянчик 
пройшло урочисте відкрит-
тя амфітеатру. Нагадаю 
читачам, що за програмою 
українсько-польського при-
кордонного співробітництва 
передбачена реалізація 
дзеркального проекту – 
будівництво відпочинково-
розважальних комплексів 
у курортних містечках по 
обидва боки кордону на 
українській Східниці та 
у польському курортному 
містечку Полянчик.

– За планом, – розпо-
відає представник місце-
вого управління польської 
гміни Соліна пан Адам 
Орловський, – проект у часі 
триває 23 місяці і має бути 
завершений у травні 2015 
року. Ми розраховували 
вести будівництво синхрон-
но по обидва боки україно-
польського кордону, щоб 
завершити спорудження 
відпочинкових комплексів 
у нашому Полянчику та 
українській Східниці уже 
цього року. Проте через 
складність проходження 
тендерних процедур, вибору 

виконавця проекту, а також 
із складною суспільно-полі-
тичною ситуацією в Україні 
реалізація проекту будівни-
цтва амфітеатру у Східниці 
дещо затягнулася. Маємо 
надію, що наші українські 
партнери ліквідують відста-
вання і у травні наступного 
2015 року відбудеться уро-
чисте відкриття амфітеатру 
в українській Східниці.
Слід відзначити, що від-

криття наприкінці серпня 
амфітеатру в Полянчику 
мало характер справжнього 
культурного свята, участь у 
якому, окрім його організа-
торів поляків, брали участь 
представницькі делегації 
української Східниці, а 
також гості із країн Євро-
пейського Союзу – Чехії та 
Словакії. 
Урочистості з нагоди від-

криття амфітеатру в По-
лянчику тривали два дні. 
Активну участь у святкових 
заходах з нагоди відкриття 
амфітеатру приймала схід-
ницька делегація. Східни-
чани приїхали на імпрезу 
чисельною культурно-мис-
тецькою делегацією, у склад 
якої входили чотири творчі 
колективи – тріо «Горян-
ка», вокальний ансамбль 
«Джерело», творчий ко-
лектив родини Гаваків та 
тріо «Бойківські співанки», 
а східницькому селищно-
му голові Іванові Піляку 
було надано право першим 
надрізати почесну стрічку, 
що знаменувала відкриття 
амфітеатру на польській 
частині східних Карпат у 

У польському курортному містечку «Полянчик» завершилося будівництво 
літнього амфітеатру, а у травні 2015 року відбудеться урочисте відкриття 
відпочинкового багатофункціонального комплексу (амфітеатру) у Східни-
ці. Це перший конкретний результат співпраці селищної ради української 
Східниці та уряду польської гміни Соліна у рамках програми транскордон-
ного співробітництва Польща – Білорусь – Україна.

прекрасному польському 
курорті Полянчик.
Участь чотирьох творчих 

колективів зі Східниці у 
святковому гала-концерті 
з нагоди відкриття відпо-
чинково-розважального 
закладу виписано умовами 
договору про транскордонне 
співробітництво україн-
ської Східниці та поль-
ського курорту Полянчик. 

Відповідно до умов цього 
договору чотири творчі ко-
лективи із Польщі приїдуть 
до української Східниці у 
травні 2015 року в складі 
представницької делегації 
гміни Соліна на відкриття 
багатофункціонального 
відпочинкового комплексу 
(амфітеатру),  де отримають 
право виступити на щойно 
відкритій сцені.
Будемо сподіватися, що 

східничани зуміють вклас-
тися у визначені умовами 
договору терміни. Наразі 
на будівництві амфітеатру у 
Східниці закладено фунда-
мент і зводяться стіни. Схід-
ницька громада сподіваєть-
ся, що уже до закінчення 
цього року будівельникам 
вдасться звести стіни ново-
будови та змонтувати осно-
вні елементи конструкцій. 
Детальніше про будівни-

цтво амфітеатру в Східниці 
читайте у наступних числах 
часопису.

Петро МАГУР.
На знімках: загаль-

ний вигляд амфітеатру в 
польському курортному 
містечку Полянчик; на 
сцені амфітеатру висту-
пають тріо «Горянка» та 
творчий колектив роди-
ни Гаваків зі Східниці.

Більшість експертів, 
причому і західних, і укра-
їнських, і незалежних ро-
сійських (наскільки там 
можуть існувати незалеж-
ні експерти) сходяться на 
думці, що чинному керів-
ництву Росії не потрібен 
окремо ні Крим, ні Донбас, 
ні Новоросія. Йому потріб-
на вся Україна, потрібен 
Київ. 
Але в жодному випадку 

– не як частина Росій-
ської Федерації, на яку 
довелося б витрачати за-
йві бюджетні кошти, а як 
формально незалежна, а 
реально підпорядкована 
держава. А якщо Україна 
вперто бажає залишатися 
й практично незалежною, 
то – лише як failed state.
Цю тезу зайвий раз під-

твердила розмова головної 
редакторки відомого ро-
сійського видання Газета.
ru Світлани Бабаєвої з 
московськими експерта-
ми. Імена експертів не 
названі, але з рівня їхньої 
обізнаності зі справами 
можна припустити, що 
вони або вхожі у найвищі 
сфери російського керів-

ництва, або мають там 
надійних інсайдерів.
Росія грає на виснажен-

ня України, як колись 
НАТО грало на висна-
ження Радянського Со-
юзу, запускаючи руйнівні 
перегони озброєнь. Так  
описували сценарій того, 
що відбувається на сході 
України, учасники дис-
кусії.
Розмови про федерацію 

чи конфедерацію з боку 
Кремля та підпорядкова-
них йому політологів – це 
відволікаючий маневр. 
Такою була первісна по-
становка завдання, та час 
для неї минув. Чинна мета 
– домогтися повного зане-
паду українських інститу-
тів влади через затяжні 
воєнні дії, планомірне 
погіршення ситуації в еко-
номіці і як наслідок – зни-
ження рейтингів політич-
них лідерів і ерозія їхньої 
підтримки суспільством.

Так змальовують ситу-
ацію обізнані російські 
політтехнологи. За їхні-
ми словами, вирішаль-
ною для України стане 
зима. «Якщо дотягнути 
конфлікт до опалюваль-
ного сезону, російський 
газ стане чи не ключовим 
чинником, що визначає 
долю Петра Порошенка 
і можливої коаліції його 
прихильників у Верхо-
вній Раді в разі, якщо 
вибори 26 жовтня все ж 
відбудуться», – зазначає 
один зі співрозмовників. 
Відповідно, як можна при-
пустити, Москва, з одного 
боку, домагатиметься, щоб 
вибори не відбулися вза-
галі. Якщо все ж цьому 
завадити не вдасться, то 
Кремль спрямує всі свої 
зусилля на дискредитацію 
в очах виборців більшості 
ключових фігур україн-
ської політичної сцени.

«Дайош Третій Май-

дан!» – це зараз головне 
гасло кремлівських «сце-
наристів». Чи вдасться 
його спровокувати після 
воєнних неуспіхів україн-
ського командування, чи 
розпалюватимуться при-
страсті навколо дійсних 
і вигаданих корупційних 
скандалів – байдуже. Тре-
тій Майдан буде однознач-
но революцією озброєних 
людей. Тут вже не обійтися 
без тисяч жертв, потоків 
крові, такої собі Сомалі в 
центрі Європи.
За такого сценарію Укра-

їна перетворюється на кла-
сичний failed state. Далі 
для Росії вже не станови-
тиме проблеми ввести своїх 
«миротворців» на україн-
ську територію. Причому 
Захід тоді вже не особливо 
протестуватиме, для нього 
пріоритетним стане наве-
дення порядку в бунтівній 
державі-сусідці Європей-
ського Союзу. Якщо це здатен 

зробити Кремль – хай робить.
Тоді у найкращому ви-

падку Україну очікує доля 
Югославії, в гіршому – 
такого собі поєднання Аб-
хазії, Південної Осетії та 
Придністров’я в одному 
флаконі.
Експерти зайвий раз 

наголосили, що навіть за 
таких сприятливих обста-
вин в плани Кремля явно 
не входить включати регіон 
до складу РФ. Бо ціна за це 
– занадто висока. Значно 
краще залишити слабкий 
і нікому не цікавий Київ у 
гордій самотності.
Що  може  врятувати 

Україну від такого апо-
каліптичного сценарію? 
По-перше, єдність суспіль-
ства, по-друге, стійкість 
новоствореної армії, по-
третє, опірність активних 
людей до різноманітних 
провокацій, спрямованих 
на черговий бунт.

Поки що російські полі-
тики навіть якби захотіли, 
то не змогли б зупинити 
війни на сході України. 
Смертельний вир засмок-
тав уже їх самих. Такою є 
фатальна закономірність: 
провокуючи воєнну кам-
панію, далеко не завжди 
можна відразу прораху-
вати варіанти виходу з 
неї. Особливо в контексті 
російської еліти, серед 
якої стратегів небагато, а 
дії будуються більше на 
основі реактивної тактики. 
Кремлівські «яструби» ді-
яли за старим російським 
принципом: головне – 
вплутатися в бійку, а там 
побачимо.
Зупинити війну нині 

здатне лише російське 
суспільство, котре поки 
що на більш як 80 відсо-
тків підтримує політи-
ку Володимира Путіна. 
А головним аргументом 
для росіян стануть тисячі 
«вантажів-200». На жаль, 
по-іншому не виходить.

Любко ПЕТРЕНКО,
Zaxid.net.

Росія грає на виснаження України
Експерти намагаються пояснити 

мету Кремля щодо України



5 âåðåñíÿ 2Î14 ðîêó

ПИШІТЬ, ДЗВОНІТЬ, ЗАХОДЬТЕ: 

Газета виходить у середу і п’ятницю. 
Обсяг 1 друкований аркуш. 

Друк офсетний. Зам. №              Тираж 2000.
Газету віддруковано у Дрогобицькій міській друкарні

Реєстраційне свідоцтво ЛВ №452                    Індекс 61211
Співзасновники: Бориславська міська рада
і трудовий колектив редакції
Розрахунковий рахунок №26001060112705
У Бориславському відділенні ЗГРУ КБ Приват Банк, 
ЗКПО №02474009, МФО 325321
Головний редактор         Петро МАГУР

Погляди редакції можуть не співпадати з точкою 
зору наших авторів. Листування з читачами тіль-
ки на сторінках газети. Редакція зберігає за собою 
право літературного редагування та скорочення 

отриманих матеріалів.
Використання матеріалів тільки з письмового 

дозволу редакції.

Кожен дописувач особисто відповідає за досто-
вірність опублікованого. Матеріали і фотознімки 

не рецензуємо і не повертаємо. 

82300, м. Борислав, вул. Карпатська Брама, 14
email: naftovykboryslava@bigmir.net; 

àáî editor@naftovyk.in.ua.
Òåëåôîíè:

5-23-54 – головний редактор;
5-05-30 – журналісти;
5-05-42 – відділ передплати та реклами.

• Ïîðàäè ó 
çàïèñíèê ãîñïîäàðÿ

      7. 09 – неділя
13. 09 –  субота

     26. 09 –  п’ятниця

Магнітні бурі у вересні
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ВІТАЄМО!

27. 09 –  субота
28. 09 –  неділя

Вересень не принесе значних магнітних проблем. Тим не 
менше, сонце проявлятиме помітну активність.
Під час магнітних бур і серйозних геомагнітних коливань 

чутливі до них люди часто відчувають головний біль, без-
соння, порушення роботи серцево-судинної системи, заго-
стрення хронічних захворювань, зниження працездатності, 
занепад сил, зростання адреналіну в крові, стреси і депресії.

Центр вивчення англійської 
мови «Way to Go!» пропонує 
високоякісну підготовку до 

екзаменів з англійської мови:
– українського типу (ЗНО);
– польського стандарту (Matura – język angielski);
– британського формату (FCE) .
Заняття проводяться у мікрогрупах (2 – 3 учні) та мі-

нігрупах (4 – 6), які формуються за результатами здачі 
тесту рівня володіння мовою. Перше заняття  (визначення 
рівня знань) – безкоштовне.
За бажанням батьків – повна місячна звітність, яка 

включає кількість пропущених занять, результат на-
писаних тестів, деталі щодо загальної успішності тощо. 
Учні, які матимуть високий щомісячний результат про-
тягом процесу навчання, будуть нагороджені можливістю 
безкоштовно відвідувати літні мовні курси «Summer Fun 
School».
Запрошуємо учнів 11-х класів.
Наша адреса: м. Борислав, 
                       вул. Володимира Великого, 104 а.
Контактний телефон:  063-602-19-92 – Ольга Йосипівна.
Ми в соцмережах: https://vk.com/way_2_go.

ІНФОРМАЦІЯ «ПРО АДМІНІСТРАТИВНІ ПОСЛУГИ»

У ці вересневі дні відзначатиме свій день народження 
голова фракції «Захисників Вітчизни»

Богдан Михайлович
КОГУТ.

Бажаю Вам, Богдане Михайловичу, міцного здоров’я, 
людського щастя, благополуччя, любові, добра, достатку, 
шани й поваги від людей, сімейного тепла, подальших 
успіхів у всіх починаннях і щоденних справах, миру та 
злагоди. Щоб Ваші мрії та задуми завжди збувалися, успіхів 
Вам у праці та на депутатській ниві. Хай Вас підтримують 
та надихають рідні люди, розуміють і допомагають колеги, 
а доля хай збагачує Вас життєвою мудрістю, енергією, на-
тхненням та радістю сьогодення. Нехай Господь Бог береже 
Вас на Вашому життєвому шляху та допомагає у всіх добрих 
починаннях, а Матінка Божа хай заопікується Вами!
Бажаю миру і світлої долі,
Запалу, енергії, сили доволі.
Творчого вогнику, віри й наснаги,
Щедрості серця, людської поваги.
Щоб спокій і мир панували в родині,
Щоб щастя всміхалось при кожній годині.
Бориславський міський голова
Володимир ФІРМАН.

Колектив ПРЦЕО НГВУ «Бориславнафтогаз» 
глибоко сумує з приводу смерті колишнього на-
чальника цеху

МЕЛЬНИКОВА
ВОЛОДИМИРА ОЛЕКСАНДРОВИЧА

та висловлює співчуття рідним і близьким.
Вічна йому пам’ять!

Колектив НГВУ «Бориславнафтогаз» вислов-
лює глибоке співчуття Мельникову Валерію Во-
лодимировичу та Мельниковій Любові Петрівні 
з приводу смерті

БАТЬКА і СВЕКРА.
Царство йому небесне!

Колектив НГВУ «Бориславнафтогаз» висловлює 
глибоке співчуття Мельникову Віталію Валерійовичу 
та Мельникову Олександрові Валерійовичу з приводу 
смерті їхнього

ДІДУСЯ –
Володимира Олександровича.
Хай земля йому буде пухом!

Адміністрація центральної міської лікарні м. Бо-
рислава глибоко сумує з приводу смерті лікаря-рент-
генолога 

ФУТРИКА
БОГДАНА АНТОНОВИЧА

та висловлює співчуття рідним і близьким.
Вічна йому пам’ять!

У міській раді відбулася нарада 
щодо вивезення твердих відходів
У середу, 3 вересня, у залі засідань відбулася нарада 

щодо ситуації з вивезенням твердих побутових відходів 
у місті Бориславі. Від мешканців нашого міста надійшло 
багато звернень у зв’язку з незадовільною ситуацією щодо 
вивезення відходів. Нарада мала відбутися за участі пер-
шого заступника голови Львівської обласної державної 
адміністрації Йосифа Ситника. Та через ситуацію, яка 
відбувається в нашій країні, він не зміг бути присутній 
на нараді. 
Чому з Борислава вчасно не вивозяться побутові відхо-

ди, намагався пояснити директор  з питань регіонального 
розвитку та інвестицій СП «Ком-Еко – Львів» Олександр 
Василянський.
Детальнішу інформацію з наради читайте у наступному 

номері.

У рамках святкування Дня
міста у Бориславі нарешті
пройде конкурс краси

Як ми уже повідомляли, у Бориславі мав відбутися кон-
курс краси «Міс Борислава-2014». Та у зв’язку з тим, що 23 
серпня, коли мав відбутися конкурс, ховали бориславського 
Героя Сергія Шевчука, який загинув у зоні антитерорис-
тичної операції, конкурс відмінили. 
Та «Міс Борислава-2014» відбудеться у міському Палаці 

культури 13 вересня о 17.30. Тож запрошуємо мешканців 
міста відвідати конкурс краси, який обіцяє цікаву шоу-про-
граму та море позитивних емоцій.

Ірина ГЕРЯК.

• Найбільший потенціал економії тепла та енергії 
полягає у санації житлових приміщень, зокрема у 
встановленні, чи санації теплоізоляції зовнішніх стін, 
підлоги та стелі будівлі, а також заміні старих вікон на 
нові герметичні чи, як мінімум, їх утеплення.

• Належна теплоізоляція будинку дає змогу знизити 
удвічі, а то й утричі витрати на опалення! Зрозуміло, що 
рівно ж таким чином зменшується також продукування 
СО2 при спалюванні енергоносіїв у процесі опалення.

• Інвестувавши сьогодні, завтра можна буде робити 
вагомі енергозаощадження.

• Великі можливості економії енергії відкриває за-
міна застарілого котла у водяній системі опалення на 

новий зі значно вищим ККД та заміна старих чавунних 
батарей на більш ефективні. Заміна котла є просто необ-
хідною, якщо йому більше 15-и років.
Заміна кахельних печей на конвектори дає можливість 

витрачати на опалення удвічі менше газу.
• Дивлячись делекоглядно, корисно привести в по-

рядок будівлю не тільки з екомічної точки зору, але 
також з погляду комфорту та збереження власного 
здоров’я. Вікна, які погано зачиняються, – це не лише 
пряма економічна втрата, але також причина протягів 
та можливої застуди.

• Необхідно також зважати на те, що ціни на нафту, 
газ та струм будуть і надалі зростати, а це означає, що в 
цій сфері можна буде заощаджувати ще значно більше 
коштів сімейного бюджету!

Утеплюймо житло правильно

У жовтні 2012 року вступив у дію Закон України «Про 
адміністративні послуги», який містить цілу низку інстру-
ментів, спрямованих на врегулювання організаційних і 
якісних складових процесу надання адміністративних 
послуг. Насамперед – це впровадження ідеї служіння 
держави громадянам, забезпечення реалізації прав 
громадян та суб’єктів господарювання через надання 
адміністративних послуг.
Нормами Закону вимагається від органів місцевого 

самоврядування утворення центрів надання адміністра-
тивних послуг (ЦНАП), що повинно створити зручні й 
доступні умови спілкування громадян з владою.
На виконання Закону та згідно з Національним пла-

ном дій на 2013 рік міська рада забезпечила створення 
центру надання адміністративних послуг Бориславської 
міської ради.
У свою чергу, документи дозвільного характеру нада-

ються винятково в дозвільному центрі, котрий ввійшов у 
центр надання адміністративних послуг, як його складова 
частина. Таким чином, діяльність утвореного ЦНАП спря-
мована на отримання максимально можливої кількості 
адміністративних послуг в одному приміщенні та зорієн-
тована як на громадян, так і на суб’єктів господарювання.
Із січня 2014 року розпочав свою роботу Центр надання 

адміністративних послуг Бориславської міської ради,  як 
постійно діючий робочий орган міської ради.
У приміщенні ЦНАП, що знаходиться за адресою: місто 

Борислав, вул. Шевченка, 42, створено комфортні умови 
для відвідувачів (суб’єктів звернень).
У центрі надання адміністративних послуг кожен від-

відувач може отримати такі адміністративні послуги, як:
– видача ордера на видалення зелених насаджень; 
– видача посвідчення батьків та дитини з багатодітної 

сім’ї;
– передача в оренду земельних ділянок, що перебувають 

у державній або        комунальній власності;
– передача у власність земельних ділянок;
– продовження строку оренди земельних ділянок;
– дозвіл на розроблення/затвердження проекту земле-

устрою та відведення земельної ділянки;
– дозвіл на виготовлення/затвердження технічної 

документації із землеустрою щодо оформлення   доку-
ментів з надання земельної ділянки на праві постійного 
користування;

– надання будівельного паспорта забудови земельної 
ділянки для розміщення будівництва індивідуального 
житлового будинку;

– надання будівельного паспорта забудови земельної 
ділянки на реконструкцію, реставрацію індивідуального 
житлового будинку;

– надання містобудівних умов та обмежень забудови 
земельної ділянки;

– надання містобудівних умов та обмежень на  рекон-
струкцію, реставрацію об’єктів архітектури та містобуду-
вання;

– надання рішення про присвоєння та зміни поштової 
адреси об’єкта нерухомого майна;

– надання паспорта прив’язки на  встановлення тим-
часової споруди, для здійснення підприємницької діяль-
ності, а також документи дозвільного характеру:

– подання і реєстрація декларації відповідності мате-
ріально-технічної бази суб’єкта господарювання вимогам 
законодавства з питань пожежної безпеки;

– дозвіл на розміщення зовнішньої реклами;
– ветеринарні документи: міжнародні ветеринарні сер-

тифікати (для країн СНД – ветеринарні свідоцтва (фор-
ма № 1, № 2, № 3) при переміщенні за межі України; 

– ветеринарні документи: ветеринарні довідки – при 
переміщенні в межах району (крім харчових продуктів 
тваринного походження для споживання людиною);

– ветеринарні документи: ветеринарні свідоцтва (для 
України – форми № 1, № 2) при переміщенні за межі 
території Автономної Республіки Крим, областей, міст 
Києва та Севастополя, районів, міст (крім харчових 
продуктів тваринного походження для споживання 
людиною);

– експлуатаційний дозвіл операторам потужностей 
(об’єктів), що здійснюють виробництво харчових про-
дуктів, підконтрольних державній службі ветеринарної 
медицини, та для агропродовольчих ринків;

– експлуатаційний дозвіл для потужностей (об’єктів): 
з переробки неїстівних продуктів тваринного похо-
дження; з виробництва, змішування та приготування 
кормових добавок, преміксів і кормів;

– дозвіл на проведення заходів із залученням тварин;
– експлуатаційний дозвіл операторам потужностей 

(об’єктів), що здійснюють в Україні діяльність з вироб-
ництва та обігу харчових продуктів, підконтрольних 
санітарній службі;

– висновок державної санітарно-епідеміологічної 
експертизи діючих об’єктів, у тому числі військового 
та оборонного призначення;

– реєстрація декларації про початок виконання під-
готовчих робіт; 

– реєстрація декларації про початок виконання бу-
дівельних робіт; 

– реєстрація декларації про готовність об’єкта до 
експлуатації; 

– дозвіл на виконання будівельних робіт (видається 
суб’єктам господарювання);

– сертифікат відповідності закінченого будівництвом 
об’єкта проектній документації, державним будівель-
ним нормам, стандартам і правилам;

– рішення про передачу у власність, надання у по-
стійне користування та оренду земельних ділянок, що 
перебувають у державній або комунальній власності;

– рішення про продаж земельних ділянок державної 
та комунальної власності.

 Звернутися до центру може будь-який громадянин, 
зацікавлений в отриманні тієї чи іншої адміністратив-
ної послуги.
Інформацію щодо переліку адміністративних послуг, 

порядку їх одержання розміщено на офіційному веб-
сайті міської ради www.boryslavmvk.gov.ua. у розділі  
ЦНАП.
Зараз зусилля міської влади спрямовані і на побудову 

партнерських відносин з громадянами, підприємця-
ми для встановлення оптимальної системи надання 
адміністративних послуг та в цілому створення спри-
ятливих умов для розвитку бізнесу, адже кожен від-
відувач такого центру зможе отримати кваліфіковану 
інформаційну, консультативну та практичну допомогу 
щодо адміністративних послуг, які в ньому надаються.
Робота щодо подальшого вдосконалення системи 

надання адміністративних послуг буде продовжена 
і надалі.

Міський голова Володимир ФІРМАН.


